
Voorzitter: Verbeet

Tegenwoordig zijn 138 leden, te weten:

Agema, Algra, Anker, Aptroot, Arib, Atsma, Azough,
Bashir, Van Beek, Besselink, Bilder, Biskop, Blanksma-van
den Heuvel, Blok, Blom, Van Bochove, Boekestijn,
Boelhouwer, Van Bommel, Bosma, Bouchibti, Bouwmees-
ter, Brinkman, Ten Broeke, Van der Burg, Çörüz, Cramer,
Van Dam, Depla, Dezentjé Hamming-Bluemink, Dibi, Tony
van Dijck, Jan Jacob van Dijk, Jasper van Dijk, Van
Dijken, Dijsselbloem, Eijsink, Elias, Ferrier, Fritsma, Van
Geel, Van Gent, Gerkens, Van Gerven, Graus, Griffith, Van
Haersma Buma, Halsema, Hamer, Haverkamp, Heijnen,
Van Heugten, Van Hijum, Ten Hoopen, Irrgang, Jacobi,
Jager, Jansen, Joldersma, Jonker, Kalma, Kant,
Karabulut, Knops, Koppejan, Koşer Kaya, Kraneveldt-van
der Veen, De Krom, Kuiken, Langkamp, Leerdam, Van
Leeuwen, Leijten, Lempens, Linhard, Luijben, Marijnis-
sen, Mastwijk, Meeuwis, Van Miltenburg, De Mos, De
Nerée tot Babberich, Omtzigt, Ormel, Ortega-Martijn,
Ouwehand, Pechtold, Peters, Pieper, Polderman, Poppe,
Van Raak, Remkes, Roefs, Roemer, De Roon, De Rouwe,
Rutte, Samsom, Sap, Schermers, Schinkelshoek,
Schippers, Schreijer-Pierik, Smeets, Smilde, Smits,
Snijder-Hazelhoff, Spekman, Spies, Van der Staaij, Sterk,
Tang, Teeven, Thieme, Timmer, Van Toorenburg, Uitslag,
Ulenbelt, Van der Veen, Van Velzen, Vendrik, Verbeet,
Verdonk, Vietsch, Van der Vlies, Voordewind, Vos, Jan de
Vries, Van Vroonhoven-Kok, Waalkens, Weekers,
Wiegman-van Meppelen Scheppink, Wilders, Willemse-
van der Ploeg, De Wit, Wolbert en Zijlstra,

en de heer Balkenende, minister-president, minister van
Algemene Zaken, de heer Rouvoet, viceminister-
president, minister voor Jeugd en Gezin, mevrouw Ter
Horst, minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksre-
laties, de heer Eurlings, minister van Verkeer en
Waterstaat, de heer Timmermans, staatssecretaris van
Buitenlandse Zaken, de heer De Jager, staatssecretaris
van Financiën, de heer Heemskerk, staatssecretaris van
Economische Zaken, en mevrouw Klijnsma, staatssecre-
taris van Sociale Zaken en Werkgelegenheid.

Aan de orde is het mondelinge vragenuur, overeen-
komstig artikel 136 van het Reglement van Orde.

Vragen van het lid Van Raak aan de minister van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties over het
bericht dat het kabinet de Balkenendenorm in de
(semi)publieke sector wil verhogen van € 181.000
naar € 226.229.

©

De heer Van Raak (SP): Voorzitter. Allereerst citeer ik de
minister: wij vinden dat het onderbetalen van de
Nederlandse ministers niet de consequentie hoeft te
hebben dat andere mensen ook onderbetaald worden.
Dat zei de minister hier onlangs in de Kamer. Ministers
zouden worden onderbetaald, maar hoeveel krijgen
ministers eigenlijk, € 10.000, € 11.000, € 12.000 per
maand? Is al dat geld dan na drie weken op? Ik heb nog
geen ministers bij de voedselbank gezien, in ieder geval
niet om eten op te halen.

De minister zei dit, omdat steeds meer ambtenaren op
de ministeries, managers bij overheidsbedrijven en
bestuurders van scholen, ziekenhuizen en woningbouw-
corporaties meer verdienen dan een minister, fors meer.
Dat willen wij niet en daarom hebben wij de minister
gevraagd een norm te stellen, een Balkenendenorm,
maar wat schetst onze verbazing? Eerst is die norm
€ 181.000, 30% hoger dan het inkomen van minister-
president Balkenende. Vorige week bleek dat die norm
nog met € 45.000 extra wordt opgetrokken naar
€ 226.000. In de zorg en het openbaar vervoer kan dat
allemaal nog hoger worden. Waarom moeten ambtena-
ren, managers en bestuurders 60% meer, 80% meer of
tweemaal zo veel verdienen als een minister? Let op, het
gaat hierbij niet om ondernemers die hun eigen geld
ergens in steken en risico’s nemen. Nee, het gaat om
ambtenaren, managers en bestuurders die elkaar geld
geven. Het is graaien uit de ruif van het belastinggeld.
Dat wil de SP niet en dat wil de bevolking niet.

Ministers worden niet onderbetaald. De publieke
graaiers worden overbetaald. Ik wil dat de minister haar
kwalificatie terugneemt. Ik wil dat de minister uitlegt
waarom ambtenaren, managers en bestuurders zo veel
belastinggeld moeten opstrijken. Ik wil ook dat de
minister een fatsoenlijke norm stelt. Niemand die wordt
betaald uit belastinggeld krijgt meer dan de minister.
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